
گزارشي از انتقال ميزباني هاي بين المللي به خارج از پايتخت
خداحافظ تهران

دي�روز تبري�ز ب�ه عن�وان ميزب�ان مس�ابقات تكوان�دوي ج�ام 
باش�گاه هاي آس�يا انتخاب ش�د تا روند انتقال ميزباني رقابت هاي 
بين الملل�ي از تهران س�رعت بگي�رد و ورزش كش�ورمان از تمام 
ظرفي�ت و پتانس�يلي ك�ه در ديگر ش�هرهاي بزرگ كش�ور براي 
ميزبان�ي مس�ابقات آس�يايي و جهان�ي دارد، اس�تفاده كن�د، 
اتفاقي ك�ه مي توان�د يك اتفاق خ�وب ب�راي ورزش ايران باش�د. 
سال هاست كه گزينه هاي ميزباني مسابقات بين المللي ورزشي، محدود به 
پايتخت است؛ با اين حال به نظر مي رسد با صحبت هاي وزير ورزش قرار 
است، اتفاقات تازه اي در ورزش ايران بيفتد و شهرهاي بزرگ كشور هم 
بيشتر از گذشته در ميزباني مسابقات بين المللي شريك شوند. وزير ورزش 
در حالي آخر هفته گذشته به تبريز رفته بود كه صحبت هايش درباره انتقال 
ميزباني هاي رقابت هاي بين المللي از تهران به شهرهاي ديگر مي تواند يك 
نقطه تحول در ورزش ايران باشد. سلطاني فر در حاشيه اين سفر گفته است: 
»بايد تمام سعي و تلاشمان را انجام دهيم تا مسابقات بين المللي را به بيرون 
از تهران انتقال دهيم. « اين در شرايطي است كه در سال هاي اخير در برخي 
رشته هاي ورزشي، ميزباني مسابقات مهم آسيايي و جهاني سهم شهرهايي 
غير از تهران نيز بوده و برخي فدراسيون ها با نگاه به خارج از تهران، شهرهاي 

ديگر را هم در دايره گزينه هاي ميزباني شان قرار داده اند. 
   پيشتازي كشتي 

يكي از فدراسيون هاي پيش��تاز در دادن ميزباني مسابقات مهم بين المللي 
به شهرهاي ديگر، فدراسيون كشتي اس��ت، فدراسيوني كه سال هاي اخير 
چندين دوره رقابت هاي جام جهاني كشتي در رشته هاي آزاد و فرنگي را در 
شهرهايي غير از پايتخت برگزار كرده است، تصميمي كه با استقبال زيادي 
روبه رو شده و سبب شده تا سالن هاي كش��تي در اين رقابت ها جاي سوزن 
انداختن هم نداشته باشد. كرمانشاه، آبادان و شيراز شهرهايي بوده اند كه در 
دو سال گذشته ميزبان رقابت هاي جام جهاني كشتي بوده اند. شيراز در سال 
94 ميزبان جام جهاني كشتي فرنگي بود، يك سال بعد دوره بعدي جام جهاني 
كشتي فرنگي در آبادان برگزار شد و سال گذشته هم جام جهاني كشتي آزاد به 
ميزباني كرمانشاه برگزار شد، رقابت هايي كه با حضور كشتي گيران امريكايي و 
ميزباني خوب كرمانشاهي ها، بازتاب هاي زيادي در رسانه هاي خارجي داشت. 
هر چند ديروز فدراسيون كشتي از اعطاي ميزباني، جام جهاني كشتي آزاد به 
تهران خبر داد، اما پيش بيني مي شود در صورت ميزباني ايران در جام جهاني 

2018 كشتي فرنگي، اين رقابت ها در خارج از پايتخت برگزار شود. 
   واليبال هم پاي كار آمد

واليبال هم در سال 96 با يك رويه جديد سعي در واگذاري ميزباني مسابقات 
آسيايي به شهرهاي ديگر از جمله فدراسيون هايي است كه تمركز زدايي 
از ميزباني مسابقات در تهران را در پيش گرفته است. ارديبهشت امسال 
اردبيل ميزبان مسابقات اميدهاي قهرماني آسيا بود، رقابت هايي كه با حضور 
16 تيم آسيايي برگزار ش��د. پس از ميزباني موفق اردبيلي ها، فدراسيون 
واليبال مس��ابقات مهم تري را به اين ش��هر واگذار كرد و اردبيل از 19 تا 
23 ارديبهشت ميزبان مسابقات انتخابي بزرگسالان جهان است و در اين 
مسابقات دو تيم از بين تيم هاي ايران، چين، كره جنوبي، قطر و قزاقستان 
سهميه حضور در رقابت هاي جهاني سال 2018 را به دست خواهند آورد. 
رقابت هايي كه با حضور شاگردان كولاكوويچ و ستاره هاي واليبال در اين 

شهر و استقبال پرشور اردبيلي ها مي تواند، ديدني باشد. 
   در حسرت ميزباني فوتبال

فوتبال همواره يكي از رشته هايي بوده كه با توجه به داشتن استاديوم هاي 
پيشرفته در اصفهان، اهواز، تبريز و مشهد توانايي ميزباني از بازي هاي تيم ملي 
فوتبال را دارد، اما در سال هاي اخير فدراسيون فوتبال و كرش، از برگزاري 
بازي هاي ملي در خارج از تهران، حتي از نوع دوستانه پرهيز كرده اند. اين 
در حالي است كه با توجه به اس��تقبال اندك در تهران در برخي بازي هاي 
ملي، مي توان با انتقال اين بازها به شهرهاي ديگر، تماشاگران بيشتري را به 
ورزشگاه ها كشاند. در اين راستا به گفته تاج قرار است تبريز در سال 2018 
ميزبان يكي از بازي هاي تيم ملي باشد، شهري كه در سال 75 هم ميزبان 

بازي هاي تيم ملي در مرحله اول انتخابي جام جهاني 98 بوده است. 
  تكواندو و اعتماد به شهرهاي ديگر

تكواندو هم قرار است براي دومين دوره متوالي رقابت هاي جام باشگاه هاي 
آس��يا را در خارج از تهران برگزار كن��د. پس از اينكه بهار امس��ال جام 
باشگاه هاي آسيا به ميزباني ساري برگزار شد، حالا قرار است با تصميمي 
كه ديروز گرفته شد تبريز در سال 2018 در اين شهر برگزار شود. تبريز در 

سال 89 هم ميزبان اين رقابت ها بود.

زيدان و پاشنه آشيل دفاعي رئال
رئال مادريد پس از شكست سنگين مقابل منچسترسيتي در بازي هاي 
دوستانه پيش فصل، در برابر بارسلونا هم شكست خورد تا شايد اين روند 
براي تيم زيدان گران تمام شود. اگرچه اعضاي كادرفني در اين مرحله از 
آماده سازي تيم در مجموع نگران اين موضوع نيستند، اما زيدان به خوبي 
مي داند كه در مسير بازي سوپرجام اروپا مقابل منچستريونايتد كه هفته 
آينده برگزار مي شود، در چند مسئله نياز به رسيدگي دارد و بايد مشكلاتش 
برطرف شود. خط دفاعي تيم بزرگترين نگراني زيدان است؛ مشكلي كه 
چندين مرتبه در فصل گذشته پيش روي او قرار گرفت و بزرگ و بزرگتر 
شد. وقتي مدافعان كارشان را انجام مي دهند، كيلور ناواس هم در بالاترين 
سطح دروازه باني مي كند، اما مشكل اينجاست كه تيم معمولاً در بازگشت 
به كار دفاعي آسيب پذير و نامنظم است. پذيرفتن هشت  گل در سه بازي 
آنهم در اين س��طح يعني كارهاي زيادي بايد صورت بگيرد. شناس��ايي 
مناطقي از خط دفاعي كه مش��كل دارند و برطرف كردن آنها، كارهايي 
هستند كه زيدان در طول يك هفته باقي مانده تا بازي سوپرجام بايد انجام 
دهد. رئال گل هاي زيادي دريافت مي كند و به اندازه كافي گل نمي زند. آنها 
در اين سه بازي تنها چهار گل زدند كه هر چهار گل توسط هافبك آن به 
ثمر رسيد. اين تيم مثل هميشه نمي تواند به محوطه جريمه حريف نزديك 
شود و موقعيت هاي گلزني كمتري خلق مي كند. شايد در اين مقطع از 
پيش فصل و در غياب كريستيانو رونالدو اين مسئله طبيعي باشد، اما اگر 
اين تيم وقتي براي جنگيدن بر سر اولين جام فصل در اسكوپيه با يونايتد 
مي جنگد، هنوز قدرت هجومي لازم را نداشته باشد، ديگر جاي هيچ عذر 
و بهانه اي وجود ندارد. سيستم مثلثي پاس هاي تك ضرب ديگر نه دقيق و 
نه درست كار مي كند، اينها ويژگي هايي بودند كه رئال را از ديگر رقيبانش 
متمايز مي كرد، اما آنها هنوز براي رسيدن به همان سطح فاصله زيادي 
دارند. اينها مسائل فني و تكنيكي  است كه طي جلسات تمريني هفته هاي 
آينده با تغيير برنامه ها از كار روي تمرينات قلبي و عروقي و عضلاني به كار 
با توپ  مي تواند اصلاح شود. ناكامي آنها در بازي هاي پيش فصل نشان داد 
كه بايد دوباره اعتماد به نفس خود را به دست بياورند، اين مهم ترين چيزي 

است كه زيدان پيش از بازي سوپرجام بايد به تيمش القا كند.

تشويقم مي كنند نمي توانم گل بزنم!
پرسپوليس سوپرجام فوتبال را با سه گل 
فتح ك��رد. هفته اول رقابت ه��اي ليگ را 
با پيروزي دو بر صفر پش��ت سر گذاشت. 
بازي و پنج گل، اما سهم طارمي آقاي  دو 
گل ليگ و گلزن اول سرخ ها از اين پنج گل 
عدد صفر است! طارمي دليل جالب توجهي 
براي گل نزدنش بيان مي كند »تشويق هواداران!«طارمي كه هفته 
اول ليگ برتر، پايش به گلزني باز نشد درباره تأثير تشويق هواداران بر  
عملكردش مي گويد:  »وقتي تماشاگران تشويق مي كنند، تمركزم 
به هم مي ريزد و نمي توانم خوب كار كنم.« طارمي اين حرف را در 
تمرين پرسپوليس و به طور مس��تقيم به هواداران زد. حرفي كه با 
واكنش جالب تر پرسپوليسي ها روبه رو شد. آنها اين بار با فريادهاي 

»مهدي آقاي گل« طارمي را تشويق كردند.

مديران فوتبالي و توهين به شعور مردم 
پاسخگو نبودن، خصيصه بارز مديران فوتبال ايران است. خصلتي كه به آنها 
اجازه مي دهد با وجود مشكلات و معضلاتي كه به بار مي آورند، همچنان 
در رأس كار باقي بمانند. در اين ميان برخي هم هستند كه تنها به پاسخگو 
نبودن اكتفا نمي كنند و ديگران را نيز به سخره گرفته و كمترين ارزش و 
احترامي براي افكار عمومي و مردم جامعه قائل نمي شوند. شايد چون نه 
فقط اراده اي براي از ميان برداش��تن آنها وجود ندارد، كه برخوردي هم 
نمي شود كه بخواهند به خود آمده و پا را به اندازه گليم خود دراز كنند يا 

حتي بابت اشتباهاتي كه مرتكب شدند، شرمنده شوند!
هنوز جامعه فوتبال از شوك ماجراي پيدا شدن ناگهاني 40 هزار دلاري كه 
مدت ها بعد از رسيدن تاج به رياست فدراسيون فوتبال از سوي اقوام نزديك 
رئيس قبلي بيرون نيامده كه پاسخ هاي هميشگي آقاي رئيس سابق اين 

شوك را عميق تر و تأسف بار تر مي كند!
رو شدن 40 هزار دلار، س��ؤالات زيادي را مطرح كرد، اينكه چرا بايد اين 
همه پول دست چنين شخصي باشد. آيا اين تمام پولي است كه دست اين 
فرد بوده يا شايد بعدها مقدار ديگري هم باز پس داده شود يا اينكه چرا بعد 
از اين همه مدت و گذشت تقريباً يك سال از مديريت تاج اين مبلغ بازپس 
داده شده و سؤالاتي از اين دست طي روزهاي گذشته ذهن مردم جامعه را 
به خود مشغول كرده است. سؤالاتي كه نه فقط پاسخي قانع كننده از سوي 
مسئولان به آن داده نشده است، كه حالا بهانه اي تازه براي رئيس سابق 
است كه بار ديگر افكار عمومي را به سخره گرفته و دست بيندازد! رئيسي 
كه هشت سال با خنديدن به مخاطب از پاسخگويي طفره رفت، هنوز هم 
دست از عادت قديمي خود برنداشته، وقتي از او بابت هزاران دلاري كه 
فاميل نزديكش بعد از مدت ها پس داده سؤال مي كنند، افكار عمومي را به 
سخره گرفته و مي گويد كه: »دلارها پيدا شده؟!پس گم نشده بود! خدا را 
صد هزارمرتبه شكر كه پيدا شده است. هرچي دلار پيدا شود ما خوشحال 
مي شويم. من نمي دانم اين پول كه پيدا شده، كجا بوده. اصلًا چيزي گم 
نشده بود كه بخواهد پيدا ش��ود! يعني زير خاك بوده؟! دلارها زير خاك 

مي پوسند. پس زير خاك كه نمي شود پول يا دلار پنهان كرد.«
كفاشيان بعد از مدت ها بار ديگر تريبوني به دست آورده است، براي بازي كردن 
با افكار عمومي و خنديدن به مردمي كه همچنان در انتظار پاسخي قانع كننده 
از سوي او بابت اشتباهاتي هستند كه رخ داده است. اما او يك بار ديگر ثابت كرد 
كه هرگز تصميمي براي پاسخگو بودن ندارد. البته انتظار ديگري هم نمي توان 
داشت. نه كفاشيان، كه تمام مديراني كه راه او را در پيش گرفته اند، هرگز 
پاسخگو نخواهند بود، وقتي هيچ اراده اي براي برخورد و كنار گذاشتن آنها 
وجود ندارد! كه اگر داشت، درست در روزهايي كه گفته مي شد در خصوص 
پرونده فساد در فوتبال مورد اتهام است، پستي ديگر به او پيشكش نمي شد 
تا اين بار در جايي به دور از چشم رسانه ها و مردم به كار و مديريت خود ادامه 
دهد! مديريتي كه حالا بعد از گذشت يك س��ال و نيم از پايانش، هنوز هم 
خبرهايي در زمينه آن به گوش مي رسد كه همه را شوكه مي كند! خبرهايي 
مثل پيدا شدن هزاران دلاري كه هنوز كسي نمي داند براي چيست، كجا بود 
و چرا حالا بعد از يك سال بازپس داده مي شود. سؤال هاي بي پاسخگي كه 
كفاشيان به رسم قديم در برابر آن خنده تحويل داده و پاسخ هايي مي دهد كه 

معنايي جز به سخره گرفتن مخاطب ندارد!
در واقع عدم وجود عزمي راس��خ براي مقابله با مديران متخلف و سؤال 
جواب نكردن از آنهاست كه باعث مي شود، امروز به جاي شرمنده بودن 
در برابر اتفاقات رقم خورده، در چشم ملت نگاه كرده و به سؤالات بي پاسخ 
مردم بخندند. سؤالاتي كه بدون شك پاسخ آنها مي تواند گره از معضلات 
زيادي باز كند، اما نه اراده اي بر اي اين مهم ديده مي شود و نه دست هاي 
پشت پرده اجازه چنين برخوردهايي را مي دهند و تا زماني كه اوضاع به 
همين منوال است، بايد هم آنهايي كه گفته مي شد در خصوص پرونده 
قطور فساد در فوتبال مورد اتهام قرار گرفتند، جامعه اي را با پاسخ هاي 

بي سر و ته خود، به شعور مردم توهين كنند! 

كاراته كاران ايراني در بازي هاي جهاني 2017 به 
درخشش هاي اخير خود ادامه دادند و با كسب 
يك مدال طلا و چهار نقره بار ديگر براي حريفان 
خط و نشان كشيدند. پس از آنكه كاراته به جمع 
رشته هاي المپيكي اضافه شد، رقابت بين تيم هاي 
مدعي افزايش يافته است. با اين حال بي توجهي 
مسئولان ورزش به اين رشته مدال آور به قوت 
خود باقي است. در حالي كه همه انتظار چند مدال 
خوشرنگ از كاراته كاران كشورمان در المپيك 
2020 دارند، اما كاپيتان تيم ملي از عدم حمايت 
از كاراته گلايه دارد. ذبيح الله پورشيب، قهرمان 
بازي هاي جهاني لهستان در گفت وگو با »جوان« 
از محقق نشدن وعده ها و بي توجهي ها مي گويد.

    
ملي پوش�ان كاراته ايران يك بار ديگر 
خوش درخش�يدند و توانايي هاي خود 
را ثابت كردند. از اينكه بالاخره حريف 
ژاپن�ي خ�ود را در بازي ه�اي جهان�ي 

شكست داديد، چه احساسي داريد؟

در بازي هاي جهاني معمولاً بهترين هاي جهان حضور 
دارند و در وزن من نيز هر هشت كاراته كاي برتر دنيا به 
لهستان آمده بودند. به همين خاطر سطح مسابقات 
واقعاً بالا بود و اگر لحظه اي غفلت مي كرديم و حريفي 
را دست كم مي گرفتيم، شرايط به گونه اي ديگر رقم 
مي خورد. حريفان من هم در اين دوره قهرمان جهان، 
اروپا و جزو بهترين ها بودند. خدا را شاكرم كه تك تك 
آنها را از پيش رو برداشتم و قاطعانه به فينال رسيدم. 
در بازي آخر هم رقيبم كسي نبود، جز آراگاي ژاپني 
همان حريفي كه خيلي ها مي گفتند گربه سياه من 
شده است. قبلاً هم در رقابت هاي مختلف رودرروي 
هم قرار گرفته بوديم و من شكست خورده بودم. البته 
بايد به اين نكته مهم اشاره كنم كه در همه بازي هايي 
كه با آراگا داشتم، نتيجه مساوي مي شد و در حقيقت 
با رأي داور، رقيب ژاپني پيروز ميدان لقب مي گرفت. 
آراگا رقيبي حرفه اي، عنوان دار و قابل احترام است. 
خوشبختانه اين بار به هدفم رسيدم و مدال طلا را 
به گردن آويختم. به گونه اي مبارزه كردم كه حتي 

داوران نيز نتوانستند عليه من رأي دهند. 

انتقاد به داوري از س�وي ملي پوش�ان 
مطرح شده اس�ت. نف�وذ ژاپني ها نظر 
داوران را در موقعيت هاي مساوي به نفع 

آنها تغيير مي دهد؟
داوري ها در مجموع قابل قبول بود، اما در برخي موارد 
داوران مي توانس��تند با ملي پوشان ايران مهربان تر 
باشند. اگر داوري ها به سمت ژاپني ها نبود، رنگ مدال 
كاراته كاران ما مي توانست طلا باشد. ژاپن مهد كاراته 
جهان است و در تورنمنت هاي مختلف خيلي ها هواي 
آنها را دارند. همين مسئله بارها باعث شده كه دست 
بچه هاي ايران از مدال كوتاه شود يا رنگ مدالشان 
تغيير كند. با اين حال كاراته ايران به جايي رسيده 
كه داوران خارجي به اين راحتي ها نمي توانند حق 
ملي پوشان را بخورند. به هرحال با اين شرايط مواجه 
هستيم و در مبارزات بايد جوري بازي كنيم كه هيچ 
بهانه اي دست داوران ندهيم. باور كنيد در اين دوره 
رنگ مدال هاي ساير ملي پوشان مي توانست طلايي 
باشد؛ چراكه از نظر فني از حريفان بالاتر بوديم. در 
شرايط مساوي داوران معمولاً به نفع ژاپني ها رأي 

مي دهند، اما مهم سطح فني است كه بچه هاي ايران 
خوشبختانه از حريفان خود بالاتر هستند. اين واقعيت 
در ميادين مختلف و با عناوين درخشاني كه كسب 

كرده ايم به همه دنيا ثابت شده است. 
با المپيكي شدن كاراته انتظارات از اين 
رشته بالا رفته اس�ت. حمايت ها از اين 
رشته المپيكي كافي است؟ فكر مي كنيد 
عملكرد درخشان كاراته كاران ايراني در 

المپيك روسيه تداوم داشته باشد؟
بايد بيش از اينها ب��ه كاراته ايران بها داده ش��ود. 
مطمئن باشيد با توجه به موقعيت كاراته در بين 
مردم و استقبال جوانان از اين رشته، اگر حمايت 
شويم صد در صد بهترين نتيجه را خواهيم گرفت. 
امكانات لازم بايد در اختيار كاراته كاران قرار بگيرد. 
در ساير رش��ته ها هزينه هاي زيادي مي شود، اما 
هرگز جايگاهي كه از آنها انتظار مي رود را ش��اهد 
نيس��تيم، ولي كاراته را ببينيد كه با اين امكانات 
اندك بهترين نتايج را گرفته است. در صورت فراهم 
بودن شرايط قطعاً در بزرگترين آوردگاه ورزش دنيا 

خوش مي درخشيم. 
عدم حمايت همواره انتقاد ورزشكاران 
المپيكي را ب�ه دنبال داش�ته و اينكه 
بودجه ورزش به سمت فوتبال سرازير 
مي شود. ملي پوشان كاراته هم  به اين 

اعتقاد را دارند؟
دقيق��اً همينط��ور اس��ت. در ح��ال حاضر همه 
حمايت ها از رش��ته هاي توپي اس��ت. نگاهي به 
قرارداده��اي فوتباليس��ت ها، واليباليس��ت ها و 
بسكتباليست هايمان بياندازيد، رقم هاي قراردادها 
در آن رشته ها اصلًا قابل مقايسه با كاراته نيست. 
هرچقدر م��دال مي گيريم و بهتري��ن عناوين را 
كسب مي كنيم، اما متأسفانه تغييري در حمايت ها 
ايجاد نمي شود. نه خبري از تقدير است، نه پاداش! 
هميش��ه پاداش ها فقط در حد وعده و وعيد بوده 
است. در حالي كه رشته هاي انفرادي در بازي هاي 
آسيايي و المپيك جايگاه ورزش كشور را تعيين 
مي كنند. منتها بيشترين مدال ها را ما مي گيريم و 
كمترين حمايت ها از ما مي شود. به راحتي فراموش 
مي ش��ويم و همه پول هايي كه بايد به رشته هاي 
انفرادي برس��د به فوتبال مي دهند. قراردادهاي 
ميلياردي براي فوتبال و واليبال است. در صورتي 
كه بهترين و خوشرنگ ترين مدال ها را رزمي كاران 
براي كشور به ارمغان مي آورند. اين بي توجهي ها 

بي انگيزگي را به همراه دارد. 
اوضاع معيش�تي كاراته كاران چگونه 

است؟
اصلاً تعريفي ندارد. اينقدر درباره اين مسائل صحبت 
كرده ايم خسته شده ايم. انگار برايشان مهم نيست 
و انگار نتيجه عكس مي دهد و بودجه بيشتر از قبل 

به فوتبال مي رود. 
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

نقره »ريو« را تبديل به طلا مي كنم
قهرمان و مدال آوران جانبازان و معلول از 
آن دست ورزش��كاراني هستند كه بدون 
كوچك ترين ادعاي��ي كار خ��ود را انجام 
مي دهند، حت��ي اگر مس��ئولان متوجه 
وضعيت آنها نباشند. سامان پاكباز يكي از 
اين افتخارآفرينان است. قهرمان پرتاب وزنه 
كشورمان كه تاكنون به چندين مدال رنگارنگ جهاني و پارالمپيك 
دست پيدا كرده است و در رقابت هاي قهرماني دووميداني معلولان 
جهان كه چند روز پيش در لندن برگزار شد، مدال طلا كسب كرد، 
درباره هدفش براي آينده  مي گويد: »تا زمان كس��ب مدال طلاي 
پارالمپيك 2020 توكيو به تلاشم ادامه مي دهم. مربيانم رسيدن به اين 
سكوي مهم را برايم هدف گذاري كرده اند و اميدوارم بتوانم به اين مهم 

دست پيدا كنم. مي خواهم نقره ريو را به طلاي توكيو تبديل كنم.«

»ياحسين« علي اكبري ساتياما را لرزاند
امير علي اكبري،  نايب قهرمان فصل قبل 
رقابت هاي MMA، ديروز با غلبه بر حريف 
امريكايي اش قهرمان مس��ابقات جهاني 
امس��ال اين رشته رزمي ش��د. ملي پوش 
س��ابق كش��تي فرنگي ايران كه پيش از 
شروع مسابقه فينال از مردم خواسته بود، 
براي پيروزيش دعا كنند با پيش��اني بند »يا حيدر كرار« و با شعار 
»ياحسين« وارد رينگ مسابقه شد و در يك مبارزه قاطعانه موفق 
شد غول امريكايي را در يك دقيقه شكست دهد. اين مسابقه در سالن 
سوپرآرياناي استان ساتياماي ژاپن و در نزديك شهر توكيو برگزار شد 
و علي اكبري در سالني كه پر از تماشاگر بود، توانست در يك مبارزه 
برتر حريف آمريكايي اش را كه در چند وقت اخير كري زيادي خوانده 

بود، مغلوب كند و به روند موفقيت هايش ادامه دهد.

به مربيگري تيم ملي فكر هم نكردم
رضا يزداني،  دارنده دو ط��لاي جهان با بيان اينك��ه هدفش از حضور 
در كادر فني تيم ملي جوانان كمك ب��ه آزادكاران جوان براي حضور 
در مسابقه هاي جهاني اس��ت، تأكيد كرد كه اصلًا به مربيگري در تيم 
ملي فكر هم نكرده است: » باتوجه به اينكه به دليل عمل جراحي، فشار 
تمريني چنداني ندارم و فرصت كافي دارم، دوست داشتم به تيم ملي 
جوانان در آس��تانه حضور در مس��ابقه هاي جهاني كم��ك كنم. قصد 
مربيگري در تيم جوان��ان را ندارم و هنوز امي��دوارم بتوانم بار ديگر به 

كشتي برگردم و دينم را به مردم ادا كنم.«
-------------------------------------------------------------

شطرنج ايران فعلًا تعليق نمي شود
مهلت نهايي فدراسيون جهاني شطرنج به فدراسيون ايران براي پرداخت 
بدهي 180 دلاري بابت ميزباني رقابت هاي قهرماني بانوان جهان امروز به 
پايان مي رسد. تاكنون وزارت ورزش 60 هزار دلار به فدراسيون شطرنج 
پرداخت كرده تا آن را به حساب فيده واريز كند كه اين كار چند روز قبل 
صورت گرفت، اما هنوز مبلغ 120 هزار دلار باقي مانده تأمين نشده با اين 
وجود برخلاف آنچه كه گفته مي شود،  فدراسيون شطرنج معتقد است با 
توجه به پرداخت 60 هزار دلار به فيده، خطر تعليق فعلًا اين فدراسيون 
را تهديد نمي كند؛ چراكه فدراسيون جهاني متوجه تلاش براي پرداخت 

اين بدهي شده و چند روز ديگر نيز مهلت خواهد داد. 
-------------------------------------------------------------

قهرماني با نصف مدال هاي سال گذشته
به گزارش ايسنا، تيم ملي وزنه برداري جوانان در مسابقات قهرماني آسيا 
2017 توانست عنوان قهرماني را براي دومين سال پياپي كسب كند، با اين 
وجود اما مدال هاي اين تيم ريزش زيادي داشت. تيم هاي ملي وزنه برداري 
نوجوانان و جوانان ايران در مسابقات قهرماني آسيا 2017 در حالي با كسب 
25 مدال به كار خود پايان دادند كه سال گذشته موفق به كسب 43 مدال 
شده بود. حال آنكه امسال اين قهرماني با نصف مدال هاي سال گذشته به 

دست آمد كه اين مي تواند زنگ خطري جدي باشد.

سعيد احمديان

دنيا حيدري 

سرجيو سانتوس

گفت وگوي »جوان« با پورشيب، كاپيتان تيم ملي كاراته و قهرمان بازي هاي جهاني 2017

نه خبري از تقدير است نه پاداش!

شأن ملي پوش ايران بيش از اينهاست
روز گذش��ته انتشار عكس��ي از اس��تراحت اعضاي تيم ملي كاراته در 
ايس��تگاه قطار شهر »ورشو« لهس��تان س��رو صداي زيادي به پا كرد. 
عكسي كه از خوابيدن كاراته كا ها روي زمين ايستگاه قطار گرفته شده 
بود. توضيحات و توجيه هاي يكسان مسئولان و ورزشكاران در خصوص 
اين عكس و اتفاق رخ داده خيلي هم دور از واقعيت نيست، اما حرف چيز 
ديگري است. خوابيدن ملي پوشان كاراته ايران روي زمين در ايستگاه 
قطار و س��كوي انتظار نه در شأن تيم ملي و ملي پوش��ان است و نه در 
شأن ايران. اينگونه رفتارها حتي اگر از فرط خستگي هم باشد، زيبنده 

ورزشكاران  قهرمان ايران نيست! 

شيوا نوروزي
   گفت و گو

ليگ برتر روسيه اين روزها ش��اهد درخشش دو فوتباليست ايراني 
است. سردار آزمون و ميلاد محمدي، دو لژيونر فوتبال ايران هستند 
كه يك ش��نبه ش��ب نقش تعيين كننده اي در نتايج به دست آمده 
تيم هايش��ان داش��تند. روبين كازان به لطف بازي درخشان و يك 
نيمه اي سردار آزمون از شكست مقابل آرسنال گريخت و با نتيجه 
بر يك پيروز شد تا از سومين شكست فرار كند. احمد گروژني ديگر  دو 

تيم روسيه نيز با درخشش فوق تصور ميلاد محمدي موفق شد دينامو 
مسكو را دو بر صفر شكست دهد. سردار آزمون در به ثمر رسيدن گل 
اول روبين كازان نقش عمده اي داشت، چراكه پنالتي روي او صورت 
گرفت و ميلاد محمدي هم پاس گل اول تيمش را براي گلزن تيم 
مهيا كرد تا او هم مانند آزمون در تركيب تيمش خوش بدرخشد و 

لژيونرهاي ايراني شب موفقي را در ليگ روسيه تجربه كنند.

درخشش سردار و محمدي در ليگ روسيه

خوشحالم بازي باخته را برديم
پاري سن ژرمن با برتري دو بر يك مقابل موناكو فاتح سوپرجام فرانسه 
شد. اوناي امري، سرمربي پاريسي ها بعد از فتح اولين جام اين فصل 
گفت: »  از اينكه بازيكنانم با خونسردي بازي باخته را با پيروزي عوض 
كردند و در حركات هجومي مان هم عملكرد قابل قبولي داشتيم، 

اگرچه حريف در ضدحملات خطرناك ظاهر مي شد.«

اميدوارم نيمار برود
سرخيو راموس، كاپيتان رئال مادريد را بايد دشمن اول و آخر بارسلون 
ناميد، رابطه  او و بازيكنان بارسا به هيچ عنوان خوب نخواهد شد تا 
جايي كه حتي اميد دارد كه نيمار سرانجام از بارسا جدا شود. راموس 
مي گويد: »اميدوارم اين اتفاق بيفتد و نيمار بارسلون را ترك كند، 

چون اين باعث مي شود ما كمتر به دردسر بيفتيم.«

درهاي گلكسي به روي زلاتان باز است
رئيس باشگاه لس آنجلس گلكسي تأييد كرد، اين باشگاه علاقه مند 
اس��ت تا زلاتان ابراهيموويچ مهاجم گلزن منچستريونايتد را به 
خدمت بگيرد. كريس كلين گفت: » او عاش��ق باشگاه ما و شهر 
لس آنجلس است، درهاي باشگاه ما هميشه روي بازيكني چون او 

باز است و حق داريم كه زلاتان را در MLS داشته باشيم.«

بارسا فاتح اولين ال كلاسيكو فصل
والورده: تمام جام هاي فصل بعد را مي خواهيم

فريدون حسن
   فوتبال جهان

بارسلونا اولين ال كلاسيكوي اين فصل را با برتري س��ه بر دو فتح كرد و فاتح تورنمنت 
دوستانه جام قهرمانان بين المللي در ميامي امريكا شد. ال كلاسيكو، ال كلاسيكوست 
حتي اگر رونالدو در آن حضور نداشته باشد، حتي اگر فرسنگ ها دورتر از اسپانيا برپا 

شود. سودي كه عايد ميامي از برگزاري اين ديدار دوستانه و پيش فصل شد، مؤيد اين 
است كه ال كلاسيكو هميشه و همه جا بازي بزرگي است. با اين اوصاف رئال و بارسا 

بامداد يك ش��نبه به مصاف هم رفتند، خيلي طول نكش��يد كه آبي واناري ها 
برتري خود را به كهكش��اني ها ديكته كنند. دقيقه 3 هنرنمايي مسي 

گل اول را براي كاتالان ها به همراه داشت و 4 دقيقه بعد راكيتيچ 
اختلاف را دو برابر ك��رد. با اين حال رئال بعد از اين ش��روع 
نااميدكننده آرام  آرام به ش��رايط بازي مسلط شد و خود را 
جمع و جور كرد و در همان نيمه اول كار را به تساوي كشاند. 

كواچيچ در دقيقه 14 و آسنسيو در دقيقه 36 گلزنان تيم زيدان 
بودند. نكته جالب در اين ديدار حضور پرشور و شعف نيمار مهاجم 

برزيلي بارسا بود. بازيكني كه اين روزها بحث جدايي اش بسيار مطرح 

است. به هر حال با شروع نيمه دوم بارسا باز نبض ميدان را به دست گرفت و در دقيقه 50 
توسط پيكه به گل سوم هم دست يافت. با كسب اين پيروزي بارسا در كسب نتيجه در 
ديدارهاي دوستانه خود مقابل رئال دست نيافتني تر شد. از مجموع 34 بازي دوستانه 
بين دو تيم كاتالان ها 20 بازي را برده اند، در حالي كه سهم رئالي ها فقط چهار پيروزي 
بوده است. ارنس��تو والورده كه بعد از قبول هدايت بارسا روند پيروزي هاي خوبي را 
پشت س��ر مي گذارد، در خصوص برنامه بارسا در فصل پيش رو گفت:» هدف 
همه ما براي فصل آينده بردن تمام جام هاست.« اما زين الدين زيدان و رئال 
اين روزها شكست هاي بدي را تجربه  كرده اند، شكست هايي كه باخت 
به بارسا بدترين آنهاست، هرچند كه زيزو مي گويد نتيجه اين بازي 
برايش بي اهميت است. زيدان بعد از باخت سنگين به منچسترسيتي 
و شكست برابر بارس��ا حالا با انتقادهاي بيشتري روبه رو است، اما 
مي گويد: »بد شروع كرديم،  البته به بازي سوپرجام مقابل بارسا فكر 
مي كنيم، بنابراين نتيجه اين بازي دوستانه اهميت چنداني ندارد، 

اما اين نشان دهنده رضايت من از عملكرد بازيكنانم نيست.«


